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Abstract:

The current study aims to reveal all the factors affecting the level of academic ambition among a
sample of students of the second year of the secondary school state of Laghouat. The study also seeks
to know the most influential factor in the level of ambition, and it was conducted in the secondary
schools of laghouat on a sample of 88.

The results of the study revealed the following facts:

-Second-year secondary pupils has a high level of ambition.

-The most influential factor on the level of academic ambition is the personal facto.

- There are significant differences between the sexes in the level of academic ambition among the
study sample.

-There are no statistically significant differences between scientists and literatures in the level of
academic ambition among the sample studied.

Résumé:

Le but de cette étude est de mettre au grand jour "les facteurs qui pourrait influencer I'ambition
d'un échantillon représentatif des éleves en 2eme année lycée dans la wilaya de Laghouat" ,et de
mettre en évidence le facteur le plus important, cette étude a été faite au niveau de quelques lycée de
Laghouat, sur 88 éléves, cette étude a dévoilé les résultats suivants:

-les éléves de 2eme année lycée ont une forte ambition vis a vis des études.

-le facteur le plus important est le facteur personnel.

-ils y a des différences a signification statistique par apport aux deux sexes.

-il n'y a pas de différences statistiquement parlant entre les scientifiques et les littéraires au niveau de

leurs ambitions dans I’échantillon étudié.
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